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EFFECT OF FIBER ORIENTATION ON FATIGUE OF GLASS-FIBER REINFORCEMENT EPOXY COMPOSITE MATERIAL



ABSTRACT 


In this research, the main objectives of this investigation as, first, study the effect of fibers orientation on fatigue strength for composite materials, second, study the effect of fiber orientation on shape and direction of fracture surface for composite materials. The experimental work using to study fatigue limit for composite material with different fiber orientation as (00, 30o, 450, 60o, 90o) and study of the fatigue surface (shape and direction of fatigue surface of composite material) for each fiber orientation fiber. 


The material using for composite material in this research are epoxy resin matrix and glass reinforcement fiber with volume fracture of fiber in composite material about (0.21). The results are endurance fatigue strength with number of cycle for fiber orientation (00, 30o, 450, 60o, 90o) and the shape and direction of surface fatigue of composite material. 

الخلاصة

في هذا البحث تمت دراسة تأثير, أولا: زاوية الألياف على مقاومة الكلل للمادة المركبة, ثانيا: دراسة تأثير زاوية الألياف على شكل الكسر الناتج وعلى اتجاه مساحة الكسر للمادة المركبة. تضمنت الدراسة العملية دراسة تأثير زاوية الألياف (0o, 30o, 45o, 60o, 90o) على إجهاد الكلل وشكل واتجاه مساحة الكسر.

المادة المركبة التي تمت دراستها مكونة من مزيج مادة الايبوكسي (كمادة رابطة) والياف الزجاج (كمادة تقوية). النتائج التي تم الحصول عليها هي مقاومة الكلل للمادة المركبة وعدد الدورات التي تسبب الكسر وشكل الكسر وزاوية الكسر للمادة المركبة لعدة زوايا لالياف التقوية (0o, 30o, 45o, 60o, 90o).   
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